
Vuoden 2022 liittokokouksessa XXXVIII hyväksytyt
ponnet ja liittohallituksen vastaukset niihin:

9 kpl hyväksyttyjä ponsia

Edustaja Kiattrakoolchain (302) ponsi
kannatti edustaja Kuisma (702)
asiakohta: 13 § Päätetään sääntömuutoksista

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo selvitettävän mahdollisuutta tuoda
kurinpitotoimenpiteet turvallisemman tilan periaatteiden rikkomisesta piiri- ja jäsenjärjestöjen
mallisääntöön.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus pitää
tarkoituksenmukaisena, että liiton sääntöihin tuodut kurinpitotoimenpiteet turvallisemman
tilan periaatteiden rikkomisesta tuodaan myös vastaavansisältöisenä piiri- ja jäsenjärjestöjen
mallisääntöihin. Liiton sekä sen piiri- ja jäsenjärjestöjen kaikessa toiminnassa noudatetaan
turvallisemman tilan periaatteita. Ennen liiton sääntömuutosta käytössä ei kuitenkaan ollut
selkeitä menettelytapoja siitä, miten toimitaan, jos joku rikkoo periaatteita. Periaatteiden
velvoittavuuden ja kurinpitotoimenpiteiden tehokkuuden takaamiseksi on johdonmukaista
ulottaa samaiset kurinpitotoimenpiteet piiri- ja jäsenjärjestöihin, joissa periaatteiden
rikkominen ei nykytilassa voi johtaa sisäisiin kurinpitotoimenpiteisiin. Liittohallitus on esittänyt
liittokokoukselle kurinpitotoimenpiteitä koskevia määräyksiä yhtenä lisäyksenä piiri- ja
jäsenjärjestöjen mallisääntöihin.”

Edustaja Haaramon (201) ponsi
kannatti edustaja Kosunen (202)
asiakohta: 15 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n tasa-arvo- ja
yhdenvertaisuussuunnitelma 2023–2025

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo, että englannin kieltä lisätään liiton
tapahtumaviestinnässä tekemällä tapahtumailmoittautumislomakkeet, tapahtumakirjeet sekä
muut tapahtumaan liittyvät kyselyt myös englannin kielellä.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus kokee, että käännöstyön
tuottama lisätyö täysin englanninkielisten osallistujien määrään verraten ei ole järkevää.”



Edustaja Markkulan (1012) ponsi
kannatti edustaja Haapaniemi (1027)
asiakohta: 15 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n tasa-arvo- ja
yhdenvertaisuussuunnitelma 2023–2025

“Liittokokous tämän ponnen hyväksyttyään toivoo liittohallituksen tarjoavan vuoden 2023
tapahtumilla pimeäksi saatavia hiljaisia tiloja.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus näkee, että vuonna 2023
tapahtumien hiljaiset tilat on valikoitu tavalla, joka huomioi tilan mahdollisen pimentämisen.
Tapahtumien häirintäyhdyshenkilöt sekä vastuuhenkilöt ovat tarjonneet erillisen pimennetyn
tilan sitä pyytäneille henkilöille vuoden aikana, mikäli merkityn hiljaisen tilan pimentäminen ei
ole ollut väliaikaisesti mahdollista.”

Edustaja Haaramon (201) ponsi
kannatti edustaja Kosunen (202)
asiakohta: 15 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n tasa-arvo- ja
yhdenvertaisuussuunnitelma 2023–2025

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo, että liiton englanninkielisiä nettisivuja
laajennetaan ensi vuoden aikana.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liiton englanninkielisten nettisivujen
laajentamista ei koettu tarpeelliseksi tai ajankohtaiseksi. Nettisivujen sisältöä on aktiivisesti
tarkasteltu sen ajantasaisuuden ja laadun perusteella ja sitä myötä kehitetty.”

Edustaja Jalkasen (506) ponsi
kannatti edustaja Melender (1101)
asiakohta: 16 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n toimintasuunnitelma 2023

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo, että Lukiolaisten tulevissa asiakirjoissa
hyödynnetään visuaalisena työkaluna WhatsApp-tarroja.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus asiakirjatyöstönsä
yhteydessä ei ole löytänyt visuaaliseksi työkaluksi sopivia WhatsApp-tarroja. Liittohallitus



myös katsoi, että WhatsApp-tarrojen liittäminen liiton asiakirjoihin on haastavaa, sillä
asiakirjoja ei tehdä kyseisellä alustalla. Mikäli näitä tarroja siirrettäisiin WhatsAppista liiton
asiakirjoihin, ne eivät olisi enää WhatsApp-tarroja, vaan pieniä kuvia, jotka ovat verrattavissa
emojeihin, joita asiakirjoissa käytettiin.”

Edustaja Kiattrakoolchain (302) ponsi
kannatti edustaja Kosunen (202)
asiakohta: 16 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n toimintasuunnitelma 2023

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo selvitettävän, millä tavoin piiri- ja
jäsenjärjestöjä voidaan tukea opiskelijakunta- ja tutorkoulutusten järjestämisessä englannin
kielellä.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus katsoo, että piiri- ja
jäsenjärjestöjä tuetaan tapauskohtaisesti tarpeen ja kysynnän mukaan.

Edustaja Paanasen (1219) ponsi
kannatti edustaja Hietajärvi (1218)
asiakohta: 16 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n toimintasuunnitelma 2023

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo, että liittohallitus ottaa huomioon
hyvinvointikyselyiden tulokset tulevaisuuden toiminnan suunnittelussa ja toteutuksessa.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus huomauttaa, että toiminnan
suunnittelussa ja toteutuksessa on huomioitu hyvinvointikyselyiden tulokset aina.
Hyvinvointikyselyt on luotu, jotta tulosten perusteella voidaan kehittää toimintakulttuuria ja
luoda pohjaa toiminnalle. Ponsiesityksen mukaista toimintatapaa on noudatettu Suomen
Lukiolaisten Liitossa hyvinvointikyselyiden käyttöönotosta alkaen.”

Edustaja Heikkisen (1201) ponsi
kannatti edustaja Kiattrakoolchai (302)
asiakohta: 19 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n tavoiteohjelma 2023

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo liittohallituksen selvittävän mahdollisuutta
käsitellä tavoiteohjelma liittokokouksessa vain joka toinen vuosi.



Perustelut ponsiesitykselle: Tavoiteohjelmassa on laajat ja kunnianhimoiset tavoitteet.
Tavoitellaan esimerkiksi äänestysikärajan laskemista, todistusvalinnan pisteytyksen
muuttamista, sekä kannabiksen laillistamisesta. Nämä tavoitteet ovat sellaisia, joita ei
todennäköisesti saada yhden vuoden aikana toteutumaan. Jos tavoiteohjelma käsiteltäisiin
liittokokouksessa vain joka toinen vuosi, niin liitolla olisi paremmat mahdollisuudet
suunnitella sitä, kuinka tavoiteohjelman tavoitteisiin päästään. Liittohallitukselle myös
vapautuu aikaa keskittyä tavoitteiden saavuttamiseen, uuden asiakirjan luomisen sijasta.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus katsoo, että sopiva aika
selvittää kaksivuotiseen tavoiteohjelmaan siirtymisen mahdollisuutta on vuonna 2024.
Liittohallitus on vuoden 2024 toimintasuunnitelman edunvalvonta-osion kärkihankkeeksi
esittänyt, että tavoiteohjelma uudistetaan. Liittohallitus on periaatepäätöksenä päättänyt,
että asiaa selvitetään edellä mainitun uudistuksen yhteydessä, jos liittokokous hyväksyy
uudistuksen.”

Edustaja Seppäsen (1127) ponsi
kannatti edustaja Siurua (1222)
asiakohta: 19 § Käsitellään Suomen Lukiolaisten Liitto ry:n tavoiteohjelma 2023

“Hyväksyessään tämän ponnen liittokokous toivoo, että liittohallitus edistää aktiivisesti
lukiolaisten etuja osana korkeakoulujen todistusvalinnan pisteytystä esimerkiksi edistämällä
matemaattisten oppiaineiden pisteiden tasaamista aloilla, joilla se ei ole keskeinen sekä
edistämällä mahdollisuutta yhdistää eri ainekokonaisuuksien pisteitä. Liittokokous toivoo,
että liittohallitus edistää, ettei korkeakoulujen todistusvalinnan pisteytys vaikuta
opiskelijoiden valintoihin opiskella tiettyjä oppiaineita oman mielenkiintonsa kustannuksella.

Perustelut ponsiesitykselle: Liittohallitus ja liittokokous taitaa olla yksimielinen siitä, että
korkeakoulujen todistusvalinnan pisteytystä tulee muuttaa. Tämä ponsi auttaa liittohallitusta
tulkitsemaan hyväksyttyä esitystä rivillä 493. Tavoitteena on, että todistusvalinnan pisteytys
on tasa-arvoisempi ja että se tukee sitä, että opiskelijat opiskelevat itseään kiinnostavia
aineita. On tärkeää, että todistusvalinnassa otetaan huomioon niitä aineita, jotka ovat
hakukohteessa keskeisiä, kuten liittohallituksen esityksessä sanotaan. Liittohallituskaan ei
voi muuttaa tätä pisteytystä, ja siksi ponnessa on nämä sanamuodot edistämisestä.
Tavoitteena on, että lukiolaisten liitto ja liittohallitus ajaa lukiolaisten etuja myös tässä
asiassa.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Lukiolaisten liitto on vuoden 2023
aikana tehnyt aktiivista vaikuttamistyötä todistusvalinnan pisteytyksen muuttamiseksi
ponnessa kuvattuun suuntaan. Vaikuttamistyö on tuottanut tulosta: Lukiolaisten liiton
kehitysehdotukset ovat edenneet hyvin uusissa yliopistojen todistusvalinnan
pisteytystaulukoissa, jotka tulevat voimaan vuoden 2026 yhteishaussa.”


